
PROTOKÓŁ
ze wspólnego posiedzenia komisji

Rady Miejskiej w Zabłudowie 
z dnia 26 sierpnia 2016r

W posiedzeniu uczestniczą:
-  Komisja (zgodnie z załączoną lista obecności),
-  Burmistrz – Adam Tomanek
-  Zastępca burmistrza – Wiesław Dąbrowski,
-  Skarbnik – Jolanta Iwaniuk
-  protokolant –  sekretarz gminy - Monika Hankowska;
-  kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński;
-  Inspektor  tut. Urzędu – Piotr Krysiuk

Na  przewodniczącego  posiedzenia  radni  jednogłośnie  wybrali  przewodniczącą  Komisji
Planowania i Finansów, radną Dorotę Brańską.

Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. Porządek obrad o n/w treści przyjęty został przez
komisję jednogłośnie.

1. Otwarcie posiedzenia;
2. Informacja o zamiarze utworzenia pasa lasów ochronnych;
3. Wydanie opinii do projektów uchwał:
a) w sprawie zmiany uchwały nr XIII/102/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatowi białostockiemu na realizację zadań inwestycyjnych
b) w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Zabłudów
c) w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Zabłudów udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów;

d) w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2016 rok.
4. Wolne wnioski;
5. Zamknięcie obrad

Pani Emilia Piktel   przedstawiła radnym pismo  dotyczące wydania opinii  w sprawie
utworzenia pasa lasów ochronnych w promieniu 10 km od miasta Białegostoku. Wyjaśniła, że
jeżeli  Rada będzie miała zamiar wnieść uwagi do planu, to wówczas przygotowany zostanie
stosowny projekt  uchwały.  W przypadku braku uwag ze  strony Rady,  przyjęta  zostanie  tzw.
milcząca zgoda i uchwała w tej sprawie nie jest wymagana.

Radni w wyniku głosowania 12 głosów „za” 3 głosy „wstrzymujące” zdecydowali  o nie
wnoszeniu uwag do omówionego zamierzenia.

W kolejnym punkcie obrad Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w
sprawie  zmiany  uchwały  nr  XIII/102/2016  w  sprawie  udzielenia  powiatowi  białostockiemu
pomocy finansowej na realizacje zadania pn. przebudowa ulicy we wsi Łubniki.

Opinię wydano w wyniku głosowania: 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Kontynuując obrady radni przystąpili do analizy zagadnienia związanego z lokalizacją
nowych  przystanków  przy  drogach  gminnych  i  powiatowych  służących  publicznemu
transportowi publicznemu w gminie Zabłudów. Jak wyjaśnił inspektor Piotr Krysiuk, nowa sieć
przystanków powstała w związku ze zmianą zasad dowozu uczniów do szkół. Od 1 września

Strona | 1



2016 r zadanie to zostało przekazane wyłonionej w przetargu firmie transportowej. Pan Piotr
Krysiuk nadmienił, iż na bazie przystanków przewoźnicy będą mogli  organizować regularny
przewóz  nie  tylko  uczniów.  Nad  usytuowaniem  poszczególnych  przystanków  pracowała
specjalna komisja ds. bezpieczeństwa ruchu złożona z przedstawicieli: Starostwa Powiatowego,
Powiatowego  Zarządu  Dróg,  Komendy  Miejskiej  Policji  w  Białymstoku  oraz  dwóch
przedstawicieli Urzędu Miejskiego w Zabłudowie.

Radna Teresa Teofilewicz zadała pytanie o to,  czy przewoźnicy będą również przewozili
innych mieszkańców poza dziećmi?

Pan Lech Krzymiński wyjaśnił,  jest  to komunikacja publiczne, co oznacza, że o ile będą
wolne  miejsca  w  autobusie,  to  mieszkańcy,  po  wykupieniu  biletu  będą  mogli  korzystać  
z komunikacji. 

Radny Paweł Dobiecki zadał pytanie o możliwość rozszerzenia zaproponowanej w projekcie
uchwały  sieci  przystanków  i  usytuowanie  przystanku  przy  drodze  gminnej  –  ulicy   w
miejscowości  Kamionka.  Radny  wyjaśnił,  że  w  minionym  roku  dzieci  zmierzające  do
przystanku zlokalizowanego przy drodze powiatowej biegnącej poza wsią, zostały zaatakowane
przez psy. Radny wyraził przekonanie, ze przystanek zlokalizowany w obrębie zabudowań wsi
Kamionka  zapobiegnie  sytuacjom  zagrożenia  zdrowia  i  życia  osób  idących  na  przystanek
autobusowy.

Inspektor Piotr Krysiuk wyjaśnił, iż tak jak w przypadku innych uchwał, podobnie i w tym
przypadku jest możliwa zmiana. Ponadto poinformował, że do tej pory autobus nie jeździł przez
wieś  Kamionka. Przystanek był i jest przy drodze powiatowej. W projekcie uchwały wpisano
nowe  przystanki, bez ujmowania istniejących. Założenia do sieci przystanków zostały ujęte w
specyfikacji  przetargowej  i  na  tej  podstawie  przewoźnik  zaproponował  przebieg  linii
komunikacyjnych.

Burmistrz  poinformował,  że  nowe  zasady  dowozu  uczniów  do  szkół  wiążą  się  z
koniecznością uregulowania kwestii związanych z przystankami. Nie będzie możliwe, tak jak to
było do tej pory, że autobus zatrzymywał się pod domami uczniów. Projektując sieć przystanków
dążono do pewnej optymalizacji. Ilość przystanków należało ograniczyć do jednego lub dwóch
w  miejscowości.  Wyjaśnił,  także  powody  późnego  wyłonienia   wykonawcy  usługi  dowozu
uczniów do szkół. Poinformował mianowicie, że spowodowane to było złożeniem odwołania od
wyniku przetargu przez jednego z uczestników postępowania.

Radna Teresa Teofilewicz zaproponowała przyjęcie na sesji uchwały w przedłożonej treści
po to  by umożliwić dowóz uczniów do szkół od 1 września.  Stwierdziła,  że  w trakcie  roku
szkolnego, w praktyce będzie można się przekonać jak funkcjonuje cały system i co należy
zmienić.  Wówczas  Rada  będzie  mogła  ponownie  pochylić  się  nad  tematem  i  wprowadzić
zmiany.

Z powyższym stwierdzeniem zgodziła się także radna Agnieszka Dołegiewicz, która ponadto
zapytała, czy ustalone lokalizacje przystanków były konsultowane i czy projektując przystanki
uwzględniono  drogę  jaką  mają  do  pokonania  dzieci  zamieszkałe  na  koloniach.  Kolejne  
z zadanych przez radną  pytań dotyczyło możliwości wynajmu autobusów przez nauczycieli  
w celu dowozu uczniów np. na basen, do kina lub teatru.

Inspektor  Piotr  Krysiuk  wyjaśnił,  że  sporządzając  projekt  uchwały  skupił  się  na  opinii
komisji  ds.  bezpieczeństwa  ruchu.  W  odniesieniu  do  dzieci  zamieszkujących  kolonie
poinformował,  że w bazie danych ewidencji  ludności  nie ma danych o liczbie mieszkańców
kolonijnych.
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Burmistrz zapewnił, iż takie kwestie jak współpraca ze szkołami oraz innymi organizacjami
z działającymi na terenie gminy Zabłudów zostaną omówione z wykonawcą.

W związku  zakończeniem  dyskusji  przewodnicząca  posiedzenia  –radna  Dorota  Brańska
przeprowadziła głosowania w sprawie wydania pozytywnych opinii do projektów uchwał:

− w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy
Zabłudów.  Opinię  pozytywna  wydano  w  wyniku  głosowania:  10  głosów  „za”,  1
„przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące”;

− w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub
zarządzającym jest  Gmina Zabłudów udostępnionych dla  operatorów i  przewoźników
oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  tych  obiektów.  Opinię  pozytywna  wydano  w
wyniku głosowania: 10 głosów „za”, 1 „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące”.

Skarbnik  gminy  –  Jolanta  Iwaniuk  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w
budżecie gminy Zabłudów na 2016 rok.

W  trakcie  dyskusji  nad  projektem  uchwały  radny  Paweł  Dobiecki  zadał  pytanie  o
zasadność wydatkowania środków z budżetu gminy w wysokości 12 000 zł na ekspertyzę stanu
technicznego świetlicy wiejskiej w Rafałówce. Zdaniem radnego  obiekt ten nadaje się tylko do
rozbiórki i budowy od podstaw. Następnie radny zadał pytanie o to co będzie, gdy ekspertyza
wykaże, że budynek nie nadaje się do remontu?

Zastępca  burmistrza  wyjaśnił,  iż  burmistrz  dysponując  środkami  publicznymi  musi
przestrzegać  pewnych procedur.  Ekspertyzę  przeprowadza się  w celu  wykazania możliwości
technicznych przeprowadzenia remontu oraz jego zasadności pod względem finansowym. 

Kontynuując  radny  Paweł  Dobiecki  przedstawił  analizę  wydatków  na  poszczególne
inwestycje  sporządzona  na  podstawie  danych  o  wynikach  przetargów.  Zauważył,  że  w
niektórych inwestycjach kwoty zabezpieczone w budżecie są wyższe niż wynikające z przetargu.
W związku z powyższym radny zapytał, czy powstałe w ten sposób oszczędności są środkami
wolnymi?  Ponadto  radny zapytał  o  przyszłość  nierozpoczętych inwestycji  podając  przykład
termomodernizacji świetlicy wiejskiej w Kaniukach. 

Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że   ewentualne  wolne  środki  są  przeznaczane  na  spłatę
kredytów. Poinformował, ponadto, iż kwoty na poszczególnych zadaniach nie są zmieniane do
czasu  zakończenia inwestycji  pomimo rozstrzygnięcia  przetargu i  wyłonienia wykonawcy za
niższą  cenę.   Kwoty  są  aktualizowane  do  faktycznych  po  zakończeniu  robót  zamówionych
przetargu wraz z ewentualnymi robotami dodatkowymi.

W kwestii inwestycji jeszcze nierozpoczętych wypowiedział się burmistrz, wyjaśniając,
że na część z tych zadań są składane wnioski o dofinansowanie i dlatego widnieją w budżecie.
Niektóre  nie  spełniły  kryteriów  konkursowych  i  nie  uzyskały  dofinansowania  ale  nie  są
zdejmowane z budżetu, ponieważ zostaną złożone do innych programów.

Opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na
2016 rok wydano w wyniku głosowania: 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Wolne wnioski

Przewodniczący Rady – Maciej Rogucki zwrócił się do burmistrza zapytaniem o stan
zaawansowania prac związanych z przygotowaniem dokumentacji na przebudowę drogi Protasy
– Rafałówka.
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Burmistrz poinformował, że dokumentacja nie jest jeszcze gotowa, ponieważ Starostwo
nie  uzyskało  pozwoleń  wodno  –  prawnych  na  budowę  przepustów.  Dodał,  że  samorządy
realizujące  inwestycję  będą  co  roku  występowały  do  programu  budowy  dróg  lokalnych   o
dofinansowanie zadania i będą je realizować w kolejnych latach.

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia przewodnicząca obrad dokonała jego
zamknięcia.

Przewodnicząca

Dorota Brańska 
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